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Už je to asi 20 let, kdy jsem se naposledy podívala do historického Londýna v Anglii. Druhou šanci mi 

poskytl program Erasmus+, kde mi jazykový kurz zprostředkovala má kolegyně Mgr. Kateřina Čížková. 

Spolu s ní a dalšími 2 kolegyněmi jsme se v polovině července vydaly na cestu za poznáním. Už teď 

mohu s hrdostí říci, že to bylo úžasné. Zprvu jsem měla velké obavy z toho, že nebudu rozumět jak ve 

škole, tak v domácnosti, kde jsme byly s kolegyní Soňou ubytované. Obavy se však rozplynuly poté, co 

jsem se seznámila s účastníky jazykového kurzu. Sešly se tam národnosti z Japonska, Brazílie, Švédska, 

Ruska, Itálie atd. — oni na tom byli totiž stejně. 😊  Bylo zajímavé poslouchat jejich přízvuky. Největší 

problém mi ale dělalo Japonsko — Japonka Yuky. Vtipné ale bylo, že Yuky (spolu s dcerou Rumy) byla 

naše spolubydlící v rodině, kde jsme byly ubytované. Postupem času jsme se však při společných 

večeřích rozmluvily natolik, že nějaký přízvuk už nebyl problém. Při těchto chvílích se k nám občas 

připojila i naše paní domácí — Jamajčanka Joyce. 

Mluvu a poslechy jsme také hodně trénovaly v jazykové škole France King, School of English, která se 

nacházela v centru Londýna. Byly jsme rozděleny do jednotlivých skupin dle naší jazykové úrovně. Hned 

v úvodu jsem měla jako hlavního učitele Caspera — mladý, milý a srandovní muž z Asie, ale jako učitel 

mně nevyhovující. Po pár dnech jsem tedy požádala o změnu skupiny vyšší úrovně, kde jsem byla 

naprosto spokojená. Kurz byl koncipovaný tak, že byl stanoven „hlavní“ učitel, který vedl výuku 2 bloky 

a ten 3. měl už někdo jiný. K tomu jsme měly ještě 2x týdně individuální výuku s Chrisem, který byl de 

facto veden jako 4. blok, akorát tato výuka byla hodně zaměřena na konverzaci a praktické věci. 

Celkově byl důraz kladen na to, abychom mluvily, mluvily a mluvily. O gramatiku tam až tolik nešlo.  

V tomto „vzdělávacím“ shonu jsme také nezapomněli na kulturu a život v Londýně. Navštívily jsme  

2 operní představení, známou Oxford Street, Chinatown, prošly Hyde park všemi směry, zastavily jsme 

se na kafíčku o páté u královny Alžběty II. 😉 …nebo aspoň u bran Buckinghamského paláce, prohlédly 

si Národní galerii, St Paul´s Cathedral, Tower Bridge, Trafalgar Square, Big Ben, Tower of London, prošly 

jsme promenádu podél řeky Temže a mnoho dalšího. O víkendu jsme si udělali společný výlet s jedním 

kolegou, a to na jih Anglie k útesům Seven Sisters. Jelikož jsme i my vzdělávací instituce, tak jsme 

s kolegyněmi nezapomněly navštívit univerzitní město Cambridge.  

Po 2 nezapomenutelných týdnech jsme se však museli všichni vrátit zpět do České republiky. Žádná 

letecká katastrofa se nekonala a my hladce přistáli na letišti Václava Havla.  

Pobyt jsem si náramně užila a celému „Erasmus“ týmu děkuji za tuto zkušenost a doufám, že brzy na 

viděnou.  

 

Have a nice day, Iva 

 


